
Regler:
Totalkvoten er på 900 tonn QQ

hannkrabber, herav 75 tonn 
skadede hannkrabber, samt 50 
tonn hunnkrabber. 

Totalkvoten fordeles som QQ

garanterte fartøykvoter med ei 
påplusning av et 50 prosents 
overreguleringstillegg som gis 
som maksimalkvote.

Fartøy med eier på blad B QQ

pr. 1. januar 2010 får en maksi-
malkvote på 2,82 tonn lytefrie 
hannkrabber, herav en garantert 
kvote på 1,88 tonn. Øvrige fartøy 
med adgang til å delta får en 
maksimalkvote på 1,41 tonn, 
herav en garantert kvote på 0,94 
tonn. Det skilles ikke på fartøy i 
lukket og åpen gruppe.

Det gis tilleggskvoter på inntil QQ

10 prosent skadede hannkrab-
ber og 7 prosent hunnkrabber, 
beregnet av fartøyets fangst av 
lytefri hannkrabbe pr. uke.

Minstemålet på 137 mm skjold-QQ

lengde gjelder både hann- og 
hunnkrabber.

Det er tillatt å fangste konge-QQ

krabbe f.o.m. 21. juni 2010 og 
frem til kvoteåret avsluttes 31. 
mars 2011.

Fartøy som ikke tidligere har QQ

deltatt i den kvoteregulerte fang-
sten må fremstilles for kontroll 
for Fiskeridirektoratets region-
kontor, og være godkjent før de 
kan delta i fangsten.

Vurderer sivilombudsmannen
Allerede tidlig i vår ba 
Fiskarlaget Nord Fiskarlaget 
sentralt om å se på mulighe-
ten for å melde kongekrab-
beforvaltningen inn for 
sivilombudsmannen slik at 
man får vurdert om opplegget 
er i tråd med det som er lagt 
fram i stortingsmeldingen om 
kongekrabbeforvaltningen. 

Inntil videre har man av-

ventet hvordan reguleringene 
ville bli. Men nå, når årets 
opplegg er klart, har Fiskarla-
get Nord purret på for at saka 
skal komme videre. Styrele-
der Hans Petter Rasmussen 
er dypt skuffet, og vel så det. 

– Vi er rett og slett over-
gitt, og pluss gjerne på med 
rystet, sjokkert og forbannet, 
over at myndighetene over 

hodet ikke tar inn over seg 
faresignalene knyttet til 
kongekrabben. Dette er etter 
vårt syn direkte uansvarlig, 
og noen må ta affære, mener 
Rasmussen. Norges Fiskarlag 
hadde landsstyremøte i går, 
og det lå an til at saken skulle 
debatteres under eventuelt. I 
utgangspunktet stod den ikke 
på dagsorden. Rasmussen i 

Fiskarlaget 
Nord innser 
at saken ikke 
er enkelt for 
dem i og med 
at det også er 
fiskere som er 
fornøyd med  
den regule-
ringen som nå 
foreligger. 

Hans Petter
Rasmussen

Enklere 
Kongekrabbeforsker Jan 
Sundet innrømmer at den 
vedtatte kongekrabberegu-
leringene gjør hverdagen 
enklere for hans del. –Det har 
vært lite tilfredsstillende med 
det som i realiteten har vært 
to forvaltningsregimer på en 
bestand. Selv om vi fastsatte 
ei kvote, så har vi ikke visst 
hvor mye som ble tatt ut. 
Nå blir det enklere å forutsi 
bestandsutviklingen og å gi 
kvoteråd, sier Sundet.

Som havforsker blander 
han seg ikke opp i kvotenivået 
som tross alt er valgt. 

– Vårt råd om nullkvote 
var basert på det daværende 
geografiske området for den 
kvoteregulerte fangsten. 
Når området nå blir større, 
så omfattes mer krabbe, og 
kvotegrunnlaget blir større, 
forklarer Sundet.

Ut fra de tallene han sitter 
på når det gjelder rekrut-
tering og dødelighet i bestan-
den og med denne kvota på 
900 tonn, så mener han det 
er mest tenkelig at bestanden 
ikke vil gå nevneverdig ned. 
Rekrutteringen kompenserer 
for uttaket. 

– Men samtidig blokkerer 
nok ei slik kvote for ei oppbyg-
ging av fangstgrunnlaget, 
mener Sundet.

Jubel og fortvilelse

Terje Jensen
Harstad

– Dette er egentlig akkurat 
det vi ville, og til og med i det 
øvre sjikt av hva vi hadde turt 
å håpe på når det gjelder kvote, 
innrømmer Øyvind Seipæjærvi 
i Bugøynes Kongekrabbe. hvor 
de i går hadde informasjons-
møte med stort sett bare for-
nøyde fjes.

Han som de fleste andre i øst 
hadde gjerne sett helt andre og 
mye høyere kvoter. 

– Men det er tross alt bedre 
med 900 tonn hvert år enn full 
fart og bråstopp. Da kan vi for 
vår del innrette markedsarbei-

det deretter. For fiskerne er vi 
definitivt i grenseland for om 
det er interessant i det hele tatt 
å holde på. Men om deltakel-
sen skulle bli liten, så kan det 
til gjengjeld være utsikter til 
refordeling underveis i kvoteå-
ret og litt mer til de ivrigste, 
mener kongekrabbe-veteranen 
i Bugøynes.

På toppen
Fisker Yngve Pedersen i Bugøy-
nes innrømmer at drøyt 2800 
kilo ikke er mye å belage seg 
på resten av året. 
– Husk at dette kommer på top-
pen av en saftig prisnedgang 
på torsk for oss sjarkfiskere. 
Så det vil definitivt merkes, 
understreker Pedersen.

Han synes likevel at depar-
tementet har vært tøffe når 
de nå utvider grensa langt til 
havs, og gir de ros for det. Men 
han forventer at det blir saftige 
protester også i fortsettelsen 
fra de som har satset på det frie 
fisket. 

– For oss er det to ting som 
blir avgjørende. Hvor mange 
som hiver seg på og ser det 
bryet verdt å delta på så lave 
kvoter. Og for det andre hvil-
ken pris man ender på når 
totalkvantumet nå går så dras-
tisk ned. Med lav deltakelse og 

en prisoppgang kan vi berge 
stumpene, mener Pedersen i 
Bugøynes.

Advokat og bank
Stemningen der øst står i 
grell kontrast til stemningen 
blant de som har belaget seg 
på et desimeringsfiske med et 
tidsperpektiv på minst fem år 
framover. Trond Olsen i Trond-
heim kjøpte ny båt fra Canada 
foran fjorårssesongen til fire 
millioner kroner.

– Vi er rett og slett lamslått, 
og vet ikke helt hvordan vi skal 
gripe saken an. Både her sør 
og lenger nord prøver fiskere 
som har deltatt i det frie fisket 
å organisere møte med advokat 
for å forhøre seg om hvilke ret-
tigheter og muligheter man kan 
ha etter det som nå skjer. Mens 
andre er på vei til Innovasjon 

Norge for å meddele dem at de 
ikke lenger er i posisjon til å 
forsvare sine lån. Folk er rett og 
slett sjokkert. For min egen del 
har det nesten ikke gått opp for 
meg at vi omtrent har kastet fire 
millioner ut vinduet, sier Olsen 
til FiskeribladetFiskaren.

Trondheims-fiskeren anser 
ikke det frie fisket vest for Nord-
kapp som noe alternativ. 

– Det er rett og slett ikke nok 
krabbe der ennå til at et fiske 
her blir drivverdig med de in-
vesteringene vi har gjort. Men 
ett eller annet må vi jo prøve.

terje.jensen@fbfi.no
Telefon: 77 05 90 21

GLEDE: Forønøyde fjes på 
Bugøynes Kongekrabbe etter 
at kongekrabbereguleringa 
for 2010 forelå fra departe-
mentet på mandag. 
ARKIVFOTO

Fakta: Fisket 2010
Grensene for det kvotereguler-QQ

te fisket etter kongekrabbe flyt-
tes ut til 71 grader 30 minutter 
nord fra 26-graden og østover.

Hele Porsangerfjorden blir QQ

innenfor det kvoteregulerte 
området, slik tilfellet var fram til 
2008.

Kvota i det kvoteregulerte QQ

fisket er satt til 900 tonn hann-
krabbe pluss 50 tonn hokrabbe.

Det innebærer at hver fisker QQ

får en kvotereduksjon på 24 pro-
sent sammenlignet med i fjor

I går var det bare for-
nøyde fjes på Bugøynes 
Kongekrabbe etter at 
Fiskeridepartementet 
nå har stoppet desime-
ringsfiske på konge-
krabbe i øst og beholdt 
ei kvote i det regulerte 
fisket på 900 tonn. 

z regulering Dette er egentlig  ”akkurat det vi ville, og 
til og med i det øvre 
sjikt av hva vi hadde 
turt å håpe på når det 
gjelder kvote 
Øyvind Seipæjærvi, Bugøynes 
Kongekrabbe.
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